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Bijlage 1: Voortgangsrapportage 2017-2019    

 

 

Deze rapportage is opgesteld in augustus 2019. Het doel van deze voortgangsrapportage was 

het informeren van de destijds nieuwe gedeputeerden RO/Wonen (Cees Loggen) en EZ (Jack van 

der Hoek) over het dossier huisvesting buitenlandse werknemers in De Kop/Noord-Holland 

Noord. Op basis van deze rapportage is er met betrekking tot de provinciale rol de vraag 

gesteld ‘hoe verder?’. 

Hoewel de voortgangsrapportage geen update heeft gehad tot en met april 2020 is het beeld 

dat uit deze rapportage naar voren komt niet essentieel gewijzigd. 

 

Sinds begin 2017 is er bestuurlijk overleg (later in de vorm van een stuurgroep) over de 

huisvesting van buitenlandse werknemers in De Kop. Aanleiding daarvoor was het voorstel van de 

gemeente Schagen om huisvesting mogelijk te maken op VAB-locaties (Voormalige Agrarische 

Bouwpercelen). In bijlage 1a is een beknopt overzicht gegeven van het tijdsverloop van het traject 

‘huisvesting buitenlandse werknemers Noord-Holland Noord’. 

 

Rond mei 2017 zijn de gemeenten in de Regio Alkmaar en Westfriesland door de gemeenten in de 

regio De Kop gevraagd om mee te doen met het onderzoek naar de kwantitatieve en kwalitatieve 

huisvestingsvraag van buitenlandse werknemers. Daarop heeft alleen de gemeente Opmeer 

positief gereageerd. De gemeente Texel is een apart traject ingegaan vanwege het specifieke 

karakter van het seizoenswerk op Texel. 

 

In het bestuurlijk overleg De Kop en Opmeer van 5 februari 2018 is besloten om een aantal zaken 

op te pakken: 

1) Het invoeren van een inschrijvingssysteem voor buitenlandse werknemers volgens het 

Westlands model 

2) Nader onderzoek te doen naar de kwalitatieve huisvestingsvraag van buitenlandse 

werknemers 

3) Een overzicht te maken van vergunde en niet-vergunde huisvestingslocaties 

4) Handhaving op niet-vergunde locaties 

5) Inventarisatie van leegstaande gebouwen, als potentiële huisvestinglocaties 

6) Integrale benadering: koppelen van dit dossier met regionale economie, wonen, 

landbouw, verblijfsrecreatie, voorzieningen, leegstand, handhaving, registratie,  

openbare orde & veiligheid, integratie en participatie, leefbaarheid en vitaliteit 

7) Pilots uit te voeren om te bezien of extra planologische ruimte nodig is 

8) Communicatie(strategie) o.a. over het belang van goede huisvesting 

 

 

De Kop en Opmeer: resultaten 2017 – 2019  

 

1) Inschrijvingssysteem: In het bestuurlijk overleg van 5 februari 2018 is afgesproken om het 

inschrijvingssysteem volgens het Westlands model in te voeren voor de gemeenten Schagen, Den 

Helder, Hollands Kroon en Opmeer. Eind 2018 hebben Hollands Kroon en Opmeer uitvoering 

gegeven aan de afspraak en hebben dit voortgezet in 2019. Den Helder en Schagen hebben nog 

niet of nauwelijks actief inschrijvingen gedaan. 

 

2) Onderzoek: Het kwantitatieve onderzoek is in maart 2018 door onderzoeksbureau Conclusr 

opgeleverd en het kwalitatieve onderzoek is in september 2018 door het Expertisecentrum 

Flexwonen opgeleverd.  
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3) Overzicht vergunde en niet-vergunde locaties: De provincie heeft een viewer gemaakt 

waarvoor de gemeenten de informatie hebben aangeleverd. Voor de stuurgroep kunnen 

overzichten worden gemaakt, zodanig dat er meer inzicht is in de opgave van nog te vergunnen 

en te ontwikkelen huisvestingslocaties. 

 

4) Handhaving: Alleen de gemeente Hollands Kroon heeft een handhavingsproject gericht op de 

niet-vergunde huisvestingslocaties voor buitenlandse werknemers. De andere gemeenten hebben 

geen gerichte handhaving.  

 

5) Inventarisatie leegstaande gebouwen: Vanuit De Kop is opdracht gegeven aan het 

adviesbureau Stec Groep om een regionale Ladderonderbouwing op te stellen. Onderdeel daarvan 

is een inventarisatie van leegstaande gebouwen binnen het bestaand stedelijk gebied (BSG) die te 

benutten zijn als huisvestingslocatie voor buitenlandse werknemers. Pas als er geen of 

onvoldoende plekken binnen BSG zijn, kunnen er locaties buiten BSG worden gerealiseerd. 

 

6) Integrale benadering: De koppeling met de dossiers landbouw, verblijfsrecreatie en wonen is 

gelegd. Er is nog onvoldoende of geen relatie gelegd met handhaving, integratie, participatie, 

openbare orde & veiligheid, leefbaarheid en vitaliteit. 

 

7) Pilots: De gemeente Schagen heeft de pilot VAB Belkmerweg gestaakt vanwege weerstand bij 

omwonenden en de LTO. Een nieuwe pilot locatie is nog niet bepaald.  

Hollands Kroon heeft de pilot Nieuwe Niedorp stilgelegd vanwege weerstand bij bewoners en in 

afwachting van de door de raad vast te stellen beleidsregels huisvesting tijdelijke werknemers
1

. 

 

8) Communicatie(strategie): Hierop heeft geen actie plaatsgevonden.  

 

 

Noord-Holland Noord: resultaten 2017-2019 

 

Voor het onderzoek naar de kwantitatieve en kwalitatieve huisvestingsvraag van buitenlandse 

werknemers heeft De Kop in 2017 aan de gemeenten in Regio Alkmaar en Westfriesland gevraagd 

of ze wilden participeren in het onderzoek. Alleen de gemeente Opmeer heeft daar toen positief 

gereageerd.  

Uit het kwantitatieve onderzoek van onderzoeksbureau Conclusr blijkt dat de huisvestings-

problematiek op het niveau van Noord-Holland Noord moet worden bezien.  

Van de 6600 buitenlandse werknemers In De Kop zijn er ongeveer 3000 die elders (Regio 

Alkmaar en Westfriesland) werken. Het onderzoek maakt duidelijk dat de problematiek vanuit 

Noord-Holland Noord perspectief moet worden bezien. 

 

De voorzitter van de stuurgroep De Kop en Opmeer en wethouder van de gemeente Hollands 

Kroon, Theo Meskers, heeft in het Bestuurlijk Afstemming Overleg van Noord-Holland Noord 

(BAO) van 4 oktober 2018 aan de vertegenwoordigende wethouders van de andere twee regio’s 

gevraagd om de huisvestingsproblematiek op Noord-Holland Noord niveau op te pakken. Gezien 

de positieve reacties is in dat BAO afgesproken om het Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord 

de opdracht te geven een Plan van Aanpak (PvA) op te stellen.  
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 Inmiddels heeft de gemeenteraad besloten dat de pilot Nieuwe Niedorp geen doorgang mag vinden. 



3 

 

Dit PvA is in het BAO van 7 december 2018 besproken. In het PvA is opgenomen welke acties 

nodig zijn om de huisvesting op orde te krijgen. Ook is in het PvA aangegeven dat de inhuur van 

een externe projectleider en voldoende ambtelijke capaciteit bij de gemeenten een voorwaarde is 

voor de voortgang. Voor de externe projectleider en het uit te voeren onderzoek is aangegeven 

hoeveel budget nodig is. Hiervoor is een financiële bijdrage van de gemeenten noodzakelijk.  

De vertegenwoordigende wethouders van de regio’s hebben in het BAO ingestemd met het PvA
2

. 

 

Door uitspraken van de vertegenwoordigende wethouders van de Regio Alkmaar en Westfriesland 

in het BAO van 21 februari 2019 is het onduidelijk geworden of er overeenstemming was om mee 

te doen, conform het Plan van Aanpak. Daarom is dit op 11 maart 2019 in de Stuurgroep De Kop 

en Opmeer opnieuw besproken, zie het verslag als bijlage 1b.  

 

In de stuurgroep van 11 maart 2019 is afgesproken om een verkenning uit te voeren naar hoe 

elke gemeente ‘er in zit’. De verkenning richt zich op de vraag hoe de gemeenten staan ten 

opzichte van het PvA en welk beleid elke gemeente heeft.  

Op 5 juni 2019 heeft de Verkenner een rapportage opgeleverd. De verkenning is echter op 

ambtelijk niveau uitgevoerd. Dat betekent dat pas na bestuurlijke behandeling er meer 

duidelijkheid is. Omdat de gemeenten van De Kop en Opmeer het PvA op 21 november 2018 in 

hun stuurgroep hebben vastgesteld, geeft de verkenning een positief beeld voor De Kop.  

Het beeld voor Regio Alkmaar en Westfriesland is zeer wisselend.  

 

In onderstaand kader een tekstdeel uit de rapportage. 

 

Uit de verkenning is duidelijk geworden dat in ieder geval het Westlands registratiemodel en het 
kwantitatieve onderzoek op voldoende draagvlak kunnen rekenen. De overige aspecten uit het 
Plan van Aanpak worden minder of niet geprioriteerd.  
 

Vrijwel elke gemeente wil het thema in meer of mindere mate oppakken, omdat wordt erkend dat 

de huidige aanwezigheid van buitenlandse medewerkers daar acuut om vraagt. Toch ontbreekt 

het bij veel gemeenten aan het ondernemen van concrete stappen, zoals het invoeren van het 

Westlands registratiemodel, maar ook het verzorgen van de benodigde financiële middelen voor 

het onderzoek en een externe projectleider. Men wil wel, maar koppelt daar – om welke reden 

dan ook – geen concrete acties aan. Het thema dreigt zo bijna een half jaar na afstemming in het 

BAO, te verzanden in een kip-ei-verhaal. Zonder de benodigde acties – met name de financiering – 

wordt geen inzicht verkregen via het registratiemodel en het kwantitatieve onderzoek. En zonder 

dat inzicht wordt de urgentie van het thema (terecht of onterecht) niet gevoeld. Bovendien 

kunnen er onvoldoende concrete acties worden uitgevoerd door het ontbreken van ambtelijke 

capaciteit of een externe projectleider. Als aan de ambitie wordt vastgehouden om het thema 

bovenregionaal te willen aanvliegen, dreigen de gemeenten die wel stappen (willen) zetten te 

worden vertraagd. 

 

Elke regio in Noord-Holland Noord heeft een bestuurlijk aanspreekpunt voor dit dossier.  

De Kop:    Theo Meskers 

Regio Alkmaar:  Paul Verbruggen 

Westfriesland:   Harry Nederpelt 

 

                                                

2

 Brief GS aan PS huisvesting buitenlandse werknemers, Rapport & Plan van Aanpak stuurgroep (Agendapunt 11a. 

   Statencommissie Ruimte & Wonen C-agenda 25 februari 2019, kenmerk 1154674/1154682).  

   https://ibabsonline.eu/Agenda.aspx?site=NoordHolland&agendaid=8589da67-8023-4a85-a498-fe8cbbde4115&FoundIDs= 

https://ibabsonline.eu/Agenda.aspx?site=NoordHolland&agendaid=8589da67-8023-4a85-a498-fe8cbbde4115&FoundIDs=
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Sinds juni 2017 is er een ambtelijke werkgroep De Kop en Opmeer die zorgt voor de uitvoering 

van acties en het voorbereiden van het bestuurlijk overleg/de stuurgroep. 

In Westfriesland is er sinds juni 2019 een ambtelijk werkgroep. Voor de Regio Alkmaar is er nog 

geen ambtelijk werkgroep actief. De BUCH heeft aangegeven niet mee te doen. 

 

 

Samenvattend beeld vanuit de provincie bezien (stand eind 2019) 

 

Vanaf 2017 zijn de gemeenten Den Helder, Schagen, Hollands Kroon (De Kop) en Opmeer samen 

met de provincie en ondersteunt door het Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord actief op dit 

dossier. Er zijn enkele acties uitgevoerd. Hollands Kroon, Opmeer, het Ontwikkelingsbedrijf en de 

provincie zijn het meest actief gebleken. Schagen en Den Helder blijven (ver) achter. Het is dan 

ook de vraag of de komende periode een actieve inzet is te verwachten. Dit geldt zowel ambtelijk 

als bestuurlijk. 

 

Hoewel Westfriesland ambtelijk is gestart lijkt het gevoel van urgentie en een daadkrachtige 

aanpak nog niet echt aanwezig. De Regio Alkmaar laat op dit dossier nog niets zien. Bestuurlijk 

wordt vanuit Regio Alkmaar en Westfriesland wel een positieve intentie uitgesproken in diverse 

overleggen, maar dit leidt niet tot snelle besluitvorming binnen de eigen gemeente.  

 

 

Hoe nu verder? 

 

De (relatief lange) doorlooptijd van bijna 3 jaar waarin (beperkte) resultaten zijn geboekt én de 

moeite die moet worden gedaan om alle gemeenten in Noord-Holland Noord te interesseren voor 

dit dossier roept de vraag op ‘hoe verder?’  

 

De volgende opties zijn voorstelbaar: 

 

1) De bijdrage van de provincie op dezelfde wijze voortzetten. 

Vanwege het beperkte resultaat en de passieve houding van enkele gemeenten in De Kop én 

de moeizame activering van de Regio Alkmaar en Westfriesland wordt deze optie afgeraden. 

De benodigde provinciale inzet in 4 ambtelijke werkgroepen ( 3 regio’s en NHN) staat niet in 

een redelijke verhouding met te behalen resultaten en de relatief lange doorlooptijd. Het 

stimuleren en faciliteren van regionale samenwerking is een provinciale taak, maar op dit 

dossier lijkt dit steeds meer op trekken en sjorren.  

 

2) De inzet van de provincie beëindigen 

Er is onvoldoende voortgang geboekt in de afgelopen 3 jaar. Hoewel wethouder Theo 

Meskers een aanjagende rol heeft laten zien op dit dossier
3

 en Hollands Kroon en Opmeer 

actief zijn, is er beperkt resultaat voor De Kop als geheel. De resultaten die zijn geboekt 

komen vooral door de inbreng van het Ontwikkelingsbedrijf en de provincie.  

Het trekken en sjorren aan de andere twee regio’s geeft geen goed gevoel over te behalen 

resultaten voor Noord-Holland Noord als geheel. 

Bij het beëindigen van de provinciale rol ligt de bal geheel bij de gemeenten in de regio’s.  
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 Daarbij moet worden opgemerkt dat de gemeente Hollands Kroon op geheel eigen wijze haar huisvestingstraject 

   doorloopt. Ondanks de intensieve samenwerking in de ambtelijke werkgroep De Kop en Opmeer heeft er geen 

   regionale afstemming plaatsgevonden door Hollands Kroon over haar eigen nieuwe gemeentelijke beleidsregels. 

   Ook is op voorstel van Hollands Kroon er door de regio voor gekozen om het beleid van de bestaande (en goede) 

   regionale kadernota ‘huisvesting buitenlands werknemers 2014-2019’ niet meer voort te zetten. 
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3) De provincie neemt de regie voor dit dossier op zich. 

In dit dossier ligt op dit moment de regie bij de gemeenten in de regio. De gemeenten zijn 

primair verantwoordelijk voor het mogelijk maken van huisvestingslocaties. De provincie 

heeft een stimulerende en faciliterende rol op zich genomen. 

Het is echter denkbaar dat de provincie de regie overneemt, omdat er onvoldoende 

voortgang wordt geboekt. De provincie kan aangeven dat gemeenten door actief bij te 

dragen kunnen meebepalen. Doen gemeenten niet (op tijd) mee, dan bepaalt de provincie. 

Het vraagt wel een geheel andere provinciale opstelling dan tot nu toe. 

 

Optie 3 vereist ambitie, motivatie en vasthoudendheid bij de provinciale inzet. Een 

daadkrachtige én zorgvuldige aanpak is daarbij noodzakelijk, zodanig dat dit sneller leidt tot 

oplossingen voor de huisvestingsproblematiek van buitenlandse werknemers.  

 

NB: Na het aantreden van een nieuw college van GS heeft de provincie het initiatief voor het 

inplannen van een stuurgroep aan de regio overgelaten. Sinds 11 maart 2019 is de Stuurgroep 

‘Huisvesting buitenlandse werknemers De Kop en Opmeer’ niet meer bijeen geweest.  
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Bijlage 1a Tijdsverloop  

 

 

 

Datum Onderwerp Opmerking 

2013 Aanpassing PRVS Huisvesting bij het agrarisch bedrijf via de 

PRVS mogelijk gemaakt 

27 oktober 2016 Werkbezoek Joke Geldhof  Hightech Landbouw met als onderdeel 

huisvesting arbeidsmigranten 

23 november 2016 Brief gemeente Schagen Verzoek om overleg huisvesting op VAB 

(Voormalige Agrarische Bouwpercelen) 

12 januari 2017 Brief aanjaagteam Noordkop Ondersteuning van het verzoek van de 

gemeente Schagen en het ondersteunen van 

elk initiatief voor huisvesting arbeidsmigranten 

5 april 2017 Bestuurlijk overleg (BO) met 

Schagen en Hollands Kroon 

 Problematiek voor De Kop besproken 

 Voorstel voor tijdelijke huisvesting van 

buitenlandse werknemers op VAB 

 Afspraak om gezamenlijk onderzoek doen  

naar de kwantitatieve en kwalitatieve 

huisvestingsvraag buitenlandse werknemers 

5 februari 2018 BO De Kop en Opmeer  Onderzoeksrapport kwantitatieve cijfers 

(onderzoeksbureau Conclusr) 

 Afspraak om een pilot in de gemeente 

Schagen te doen 

 Afspraak invoeren inschrijvingssysteem in 

het 1
e

 kwartaal 2018 

14 maart 2018 Ambtelijk werkbezoek aan de 

gemeente Westland 

 Grootschalige logiesaccommodatie bezocht 

 Uitleg gekregen over het Westland model 

(inschrijvingssysteem) 

4 juni 2018 Staf RO/Economie Door de regio is het BO en werkbezoek van  

4 juni afgezegd. De regio vond dat er 

onvoldoende materiaal was voor een BO.  

In de staf is afgesproken om een hogere 

urgentie te creëren en z.s.m. een BO te 

plannen, vooral omdat er te weinig gebeurt  

(is het BO op 12 juli geworden). 

11 juni 2018 Workshop registratie NHN Uitleg van het inschrijvingssysteem van de 

gemeente Westland aan meer dan 20 

ambtenaren van De Kop en enkele gemeenten 

van NHN. 
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Datum Onderwerp Opmerking 

12 juli 2018 BO De Kop en Opmeer Constatering dat urgentie groeit, maar dat er 

nog weinig concrete actie is van de gemeenten. 

 Opdracht voor kwalitatief 

verdiepingsonderzoek 

 Hollands Kroon doet handhavingsproject 

 Gemeenten gaan meer bedden per 

agrarisch bedrijf toestaan dan huidig 

maximum van 30-40 bedden per bedrijf 

 Voorstel om werkbezoek te organiseren 

voor alle gemeenten NHN (14 september) 

14 september 2018 Werkbezoek gedeputeerden 

Joke Geldhof en Jaap Bond en 

wethouders gemeenten NHN 

 Bezoek grootschalige opvang  

’t Slothuys/Opmeer 

 Presentatie Westlands model 

 Uitkomsten onderzoek naar kwalitatieve 

huisvestingsvraag door expertisecentrum 

Flexwonen 

4 oktober 2018 BAO  Terugkoppeling werkbezoek 14 september 

en een gevoel van gedeelde urgentie 

 Afspraak dat het Ontwikkelingsbedrijf een 

Plan van Aanpak NHN opstelt (n.a.v. het 

advies van expertisecentrum Flexwonen)  

21 november 2018 Stuurgroep De Kop en Opmeer Plan van Aanpak (PvA) vastgesteld. 

7 december 2018 BAO  Instemming met PvA, incl. financiële 

bijdragen en benodigde ambtelijke inzet 

 Invoeren van het inschrijvingssysteem voor 

alle gemeenten van Noord-Holland Noord 

 PvA ter vaststelling naar gemeenteraden 

21 december 2018 Brief GS aan PS  Info over het proces en rapport Conclusr 

 Concept Plan van Aanpak  

 Rapport ‘kwalitatieve huisvestingsvraag’ 

van expertisecentrum Flexwonen 

13 februari 2019 BAO Er ontstaat opnieuw onduidelijkheid of Regio 

Alkmaar en Westfriesland wel gaan aanhaken.  

Afspraak: dat moet 11 maart duidelijk worden 

11 maart 2019 Stuurgroep De Kop en Opmeer 

(onder uitnodiging van 

wethouders Regio Alkmaar en 

Westfriesland) 

 Zie het concept verslag, bijlage 1b 

 Opdracht om verkenning uit te voeren hoe 

alle gemeenten van NHN ‘er in zitten’ 
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Bijlage 1b     
 
VERSLAG  : Stuurgroep huisvesting buitenlandse werknemers De Kop en Opmeer 
 
Datum  :  Maandag 11 maart 2019 
Tijd  :  16.00-17.30 uur 
Plaats  :  Provinciehuis, Dreef 3 Haarlem, vergaderruimte 1.4 
 
Aanwezig:  
De wethouders Jelle Beemsterboer (Schagen), Heleen Keur (Den Helder) en Theo Meskers, 
voorzitter (Hollands Kroon), burgemeester GertJan Nijpels (Opmeer), gedeputeerden Joke 
Geldhof en Jaap Bond 
 
Vanuit Regio Alkmaar en Westfriesland: de wethouders Monique Stam (Heerhugowaard) 
Paul Slettenhaar (Castricum), Ad Jongenelen (Langedijk) en Nico Slagter (Stede Broec)  
Thijs Pennink (ONHN) 
 
Ambtelijke ondersteuning: 
Jarno van Galen (Hollands Kroon), Wim Vermeulen (Den Helder), Marco Burger (Opmeer), 
Rien Wezenberg (PNH), Cees Brinkman (ONHN, verslag), Lutine de Boer (Regio Alkmaar), 
Stephan den Nijs (Heerhugowaard) 
 
 
1. Opening en mededelingen 
Gedeputeerde Joke Geldhof heet de aanwezigen welkom. Speciaal welkom voor de 
bestuurders die vanuit Regio Alkmaar en Westfriesland zijn aangehaakt. 
Daarna geeft de gedeputeerde het woord aan de voorzitter Theo Meskers voor het 
vervolg van het overleg, te beginnen met de mededelingen. 
 
Mededelingen: 
De wethouders Harry Nederpelt (Medemblik) en Caroline van de Pol (Koggenland) 
zullen voor het vervolg Westfriesland vertegenwoordigen, maar konden helaas niet 
aanwezig zijn.  
Wethouder Nico Slagter geeft aan aanwezig te zijn vanuit lokale belangstelling en niet 
namens Westfriesland. 
 
2. Verslag 21 november 2018  
Dank voor het uitgebreide verslag. Het verslag wordt zonder opmerkingen vastgesteld. 
 
3. Aansluiten Regio Alkmaar en Westfriesland 
De voorzitter vraagt hoe de Regio Alkmaar en Westfriesland er in zitten. 
Wethouder Monique Stam geeft aan dat het in het Portefeuille Overleg Regio Alkmaar 
(PORA) is besproken. De Regio Alkmaar gaat er voor. Wethouder Paul Verbruggen van de 
gemeente Alkmaar gaat dit trekken. 
Wethouder Monique Stam geeft aan dat er nog uitleg nodig is om alle gemeenten goed mee 
te nemen. De Regio Alkmaar moet de voorsprong van de Kop nog even inhalen.  
Jarno van Galen licht toe dat er al heel veel ligt in De Kop/Opmeer en dat kan goed worden 
gebruikt worden door de Regio Alkmaar en Westfriesland. 
 
Wethouder Nico Slagter meldt dat in Westfriesland er niet voldoende dekking is voor de 
uitvoering. Gedeputeerde Jaap Bond stelt dat in het BAO de vertegenwoordigende 
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wethouder Harry Nederpelt namens Westfriesland uiteindelijk wel degelijk heeft ingestemd. 
Wethouder Harry Nederpelt ging daar mee terug en zou dat verder richting Westfriesland 
regelen.  
De gedeputeerde doet een beroep op Westfriesland om echt stevig aan te haken. Naast alle 
eerdere argumenten: de Flexwet noodzaakt echt tot regionale samenwerking. 
 
Wethouder Heleen Keur vraagt waar de pijn zit bij Westfriesland. Wethouder Nico Slagter 
stelt dat het BAO geen besluiten neemt, maar het college en de raad. Het democratisch 
proces bepaalt dat er pas een definitief ‘ja’ ligt als dat proces is doorlopen.  
De voorzitter erkent dit, maar juist in het BAO en in de portefeuille overleggen kunnen 
bestuurlijke intenties worden uitgewisseld, zodat partijen weten waar de gemeente/regio 
voor staat/gaat. Uiteraard is iedere bestuurder er mee bekend dat er geen formele besluiten 
worden genomen in het BAO en in regionale portefeuille overleggen. 
De voorzitter benadrukt het gemeenschappelijke belang van dit dossier en om hier op door 
te pakken. Westfriesland is ook bezig met het Pact en zou er daarom ook op moeten 
doorpakken. 
Burgemeester GertJan Nijpels geeft aan dat de stuurgroep De Kop/Opmeer heeft 
aangegeven dat voor uitvoering van het Plan van Aanpak de borging richting besturen en 
raden een must is en dat de formele weg moet worden bewandeld. 
De wethouders Monique Stam en Paul Slettenhaar vullen aan dat dit geldt als voorwaarde 
bij al dit soort afstemmingen. 
 
De voorzitter spreekt uit dat hij het betreurt dat er nog zo weinig stappen zijn gezet in de 
afgelopen maanden. Zijn advies is om een eenduidig voorstel te maken voor alle colleges en 
raden. Maak daarvoor gebruik van de al beschikbare stukken, zoals collegevoorstellen van 
De Kop/Opmeer. Wethouder Monique Stam wil dit zo snel mogelijk in gang zetten. 
 
Op de vraag van de voorzitter hoe de regio’s Alkmaar en Westfriesland de werkgroepen per 
regio zien, geeft wethouder Stam aan dat de Regio Alkmaar er voor gaat. 
Burgemeester GertJan Nijpels heeft vanuit Westfriesland met bestuurlijk trekker Harry 
Nederpelt afgestemd dat dit zowel ambtelijk als bestuurlijk zal worden opgepakt. 
 
De voorzitter vraagt of er met het voorstel van de inzet van een Verkenner kan worden 
ingestemd. Vervolgens concludeert de voorzitter dat de Verkenner aan de slag kan en over 
zijn bevindingen aan de stuurgroep zal rapporteren. 
 
4. Registratie  
De gemeenten Hollands Kroon en Opmeer zijn eind 2018 gestart met actieve inschrijving van 
buitenlandse werknemers volgens het Westlands model. 
Wethouder Heleen Keur merkt op dat er in de gemeente Den Helder een wat andere situatie 
geldt. Is er de mogelijkheid van hulp uit de regio voor registratie?  
Jarno van Galen geeft aan dat er al een aanbod ligt voor hulp. De instructie loopt. We 
hoeven niet weer iemand uit het Westland te halen. De regio heeft inmiddels kennis en 
ervaring.  
Rien Wezenberg benadrukt dat het Westlandse inschrijvingsmodel juist het voordeel heeft 
dat het minder tijd kost, dan dat iedereen naar het loket in het gemeentehuis komt. Dat is 1 
minuut versus 30 minuten. De voorwaarde is dat de werkgever de papieren vooraf in orde 
maakt, zodat de gemeente alleen een paspoort check hoeft te doen. Voor elke ingeschreven 
buitenlandse werknemers krijgt de gemeente een extra uitkering uit het gemeentefonds van 
ongeveer € 250 per jaar. 
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Sinds 1 januari 2019 is er een gewijzigde belastingwetgeving: inschrijving gaat voordeel 
bieden aan de werknemers, houd rekening met een mogelijke run op inschrijving. We 
hoeven wellicht niet alleen naar de mensen toe, ze komen wellicht ook zelf. 
 
Vanuit de Regio Alkmaar is ambtelijk aangegeven te willen aansluiten bij het Westlandse 
inschrijving. Het fiscale voordeel dat sinds 1 januari geldt voor ingeschreven buitenlandse 
werknemers met een woonadres in Nederland zal hierbij worden meegenomen. 
 
5. Pilots Nieuwe Niedorp en Belkmerweg 
Wethouder Theo Meskers vindt de pilot Nieuwe Niedorp echt een goed plan. De omgeving is 
erg in opstand. Er is daarom besloten om de pilot ‘on hold’ te zetten in afwachting van de 
nieuwe lokale kaders met betrekking tot de huisvesting van buitenlandse werknemers. 
 
Wethouder Jelle Beemsterboer legt uit dat de gemeenten met de pilot Belkmerweg twee 
problemen wil koppelen 1) Vrijkomende Agrarische Bebouwing (VAB) en 2) huisvesting 
buitenlandse werknemers. Sloop met vergunning voor 10 jaar tijdelijke huisvesting. Twee 
locaties zijn aan bod geweest, beiden zeer gevoelig in de directe omgeving en daarmee zeer 
moeizaam. 
 
6. Rondvraag 
Wethouder Monique Stam vraagt hoe vaak dit overleg gaat plaatsvinden? 
De voorzitter geeft aan dat dit zal blijken uit de ronde die de Verkenner (Jarno van Galen) zal 
uitvoeren.  
 
7. Sluiting 


